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Nr Fractie Pagina Vraag POHO Antwoord

1 D66 26 Heeft het door de accountant genoemde probleem 'Btw-besparende school 
constructies' uit het accountantsverslag (pagina 26) gevolgen voor de financiering 
van IKC de Fortuin zoals onze gemeente dat  momenteel heeft ingericht i.s.m. 
SMV ? en welke gevolgen zijn dat dan? en kan dat in de toekomst veranderen?

Jeffrey van 
Agtmaal

Met de Belastingdienst is door SMV inzake het IKC-Woensdrecht project veelvuldig over de fiscale aspecten gesproken en over de 
wijze waarop de BTW  wet- en regelgeving wordt opgevolgd.

De uitspraak van de Hoge Raad uit februari 2022 heeft geen gevolgen voor de financiering van het IKC Woensdrecht project.  
Wetgeving is constant in beweging, maar we verwachten niet dat er in de nabije toekomst veranderingen in komen. Wanneer 
‘gaten’ in de wetgeving worden gevonden, ontstaat vervolgens reparatiewetgeving.

2 VVD 6 U schrijft “Vergeleken met vorig jaar zijn er nog meer onzekerheden. De oorlog in 
Oekraïne zal ook bij ons (financiële) gevolgen gaan krijgen. Een mooi sluitende 
begroting kan snel veranderen als we niet alert blijven. Nu corona voorlopig 
voorbij lijkt zullen nieuwe onverwachte situaties zich blijven voordoen. We zullen 
daar goed op moeten inspelen “                                                     Vraag  1) Welke 
financiele gevolgen meent u te zullen krijgen nav van de oorlog in Oekraiene.?            
vraag 2) Welke onverwachte situaties zullen zich blijven voordoen nu de corona 
voorlopig voorbij lijkt.

Jeffrey van 
Agtmaal

Het Rijk heeft toegezegd de gemeentelijke kosten voor de opvang en ondersteuning van de vluchtelingen uit Oekraïne te 
vergoeden. De vergoeding gebeurt op basis van een specifieke uitkering. Met andere woorden; de budgetten die te maken hebben 
met vluchtelingenopvang zullen niet onder druk komen staan. 

Maar door de oorlog stijgen de prijzen van allerlei producten (naast gas, olie en benzine ook van verschillende voedingsmiddelen). 
Dit zorgt ervoor dat de koopkracht voor veel huishoudens daalt. Dit kan leiden dat meer druk op de budgetten die te maken hebben 
met werk en inkomen (bv. bijzonder bijstand en schuldhulpverlening).

Wat we van corona (en ook van de oorlog in Oekraïne) leren is dat zich gedurende een collegeperiode of zelfs een begrotingsjaar 
onverwachte situaties voor kunnen doen waar we op zullen moeten reageren en die alle goedbedoelde plannen en begrotingen 
doorkruisen. Vanzelfsprekend weten we niet welke onverwachte situaties zich voor zullen gaan doen.

3 VVD 9 Als gevolg van de coronacrisis zien we dat diverse (wieler-)evenementen afgelast 
zijn. De sluitingsprijs Putte.                                                                                                               
vraag 1) Dit is nationale sluitingsprijs Putte-Kapellen.

Jeffrey van 
Agtmaal

Dat is inderdaad het evenement dat bedoeld wordt.

4 VVD 11 Bij "financieel perspectief " en "Overlopende en af te sluiten investeringskredieten 
"staat 2x het nummer 202 geschreven. Vraag: Moet dit een jaartal zijn?

Jeffrey van 
Agtmaal

Dit klopt. Daar moet 2021 staan.

5 VVD 12 Programma 1                                                                                                         
Afwaardering boekwaarde gesloopt pand Kromstraat 4   -435                                                   
Is de waarde van de grond van deze lokatie nog wel opgenomen als activa?

Jeffrey van 
Agtmaal

Nee, de grond heeft in de administratie geen boekwaarde. 

6 VVD 12 Lagere winst grondcomplex Noordrand Ossendrecht      -305                                                      
-Een nadeel bij dit programma is de lagere opbrengst uit grondexploitatie 
Noordrand in Ossendrecht omdat er een kavel minder is verkocht dan gepland en 
hogere kosten voor het bouwrijp maken. De vertraagde grondverkoop zorgt voor 
een hogere winst in 2022-        

vraag  1) Betekent dit dat  er wel voorraad is en dat de mogelijke opbrengst wordt 
opgenomen in de begroting?                                                                                                                           

vraag 2) Hoeveel nadeel, bij benadering, heeft de gemeente door de prijsstijging 
van de hogere kosten, opgelopen?  

Vraag 3) Er is wat onduidelijkheid over het aantal kavels ,welke niet zijn verkocht. 
Op blz 44 staat 1 kavel op blz 165 heeft men het over 3 kavels?

Jeffrey van 
Agtmaal

1) Met voorraad bedoeld u waarschijnlijk de nog te verkopen kavels. Per einde boekjaar 2021 zijn er nog drie kavels te verkopen (= 
notarieel te passeren). Dit is één kavel uit 2021 en twee kavels 2022. De verwachte hogere winst (€ 112.000) voor 2022 is via de 
Financiële tussenrapportage van het 1e kwartaal 2022 in de Programmabegroting 2022 opgenomen.

2) Door een faillissement van de oorspronkelijke aannemer, een doorstart met een nieuwe aannemer bedraagt het nadeel, bij 
benadering, € 60.000.

3) In de begin 2021 geactualiseerde grondexploitatie is gepland om 14 bouwkavels in 2021 en 2 bouwkavels in 2022 te verkopen. 
Uiteindelijk zijn er in 2021 13 bouwkavels notarieel geleverd. De bouwkavel (bouwkavelnr. 41) die niet in 2021 is geleverd is 
doorgeschoven naar 2022. Conform bijgestelde planning worden er in 2022 dus 3 bouwkavels notarieel geleverd.
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7 VVD 13/14 programma 3:Hogere opruimkosten, met name drugsafval, asbest en 
grondvervuiling. Vraag : Zijn er mogelijkheden om dit te verhalen op 
Derden/Daders?

Steven 
Adriaansen

De daders zijn over het algemeen niet te achterhalen. Dus de kans op kosten verhalen is nagenoeg nihil. 
In sommige situaties kunnen wij voor het opruimen van illegale dumpingen bij de provincie subsidie aanvragen. Wanneer daartoe 
de mogelijkheid toe bestaat vragen wij deze altijd aan. 

8 VVD 14 Het vertragen van investeringen op onderwijshuisvesting noemt u een 
exploitatievoordeel . Echter zullen deze kosten op een later moment toch gemaakt 
worden. Vraag 1) : Wat is hiervan het voordeel ?        Vraag 2)  Zelfde  m.b.t. de 
sportparken.

Lars van der 
Beek

In de administratie vertaalt het niet doen van uitgaven in het jaar 2021 zich tot een 'voordeel' in de exploitatie van 2021. We geven 
minder uit dan we hadden begroot. Inderdaad is de verwachting dat die kosten in een later jaar alsnog betaald moeten worden, en 
daar dan een 'nadeel' vormen. We nu doen echter verslag over boekjaar 2021 waarin we een 'voordeel' in de cijfers benoemen.

9 VVD 28 Opvang en beschermd wonen Wmo:                                                                                       
Opvang en beschermd wonen Wmo : Er is sprake van een overschot van bijna € 
64.000. Dit wordt veroorzaakt door investeringskrediet van € 25.000 waar nog 
geen gelden voor zijn uitgegeven.                                                                                                                          

Welke investering is niet doorgeggegaan en waarom niet?

Lars van der 
Beek

Dit betreft het eerste krediet dat genoemd wordt in de kredietlijst op pagina 223. De toelichting aldaar luidt als volgt:
Het in opdracht van het Rijk opgestelde regionaal uitvoeringsplan Beschermd Wonen/Maatschappelijke Opvang is in 2021 
geactualiseerd. Het regionaal project "Juiste ondersteuning op de juiste plek" is afgerond. In samenhang en als vervolg op dit 
project is het regionaal project "Huisvesting en preventie van dakloosheid" gestart. De laatste ontwikkelingen, zoals verwoord in het 
regionaal uitvoeringsplan, hebben invloed op het implementatieplan. Er wordt verwacht dat hiervoor in 2022 nog financiële 
middelen benodigd zijn. Het toegekende budget is naar verwachting toereikend.

10 VVD 31 De jaarrekening 2021 laat bij punt 1.5 Zorg voor Jeugd een positief resultaat zien 
van afgerond   € 177.000 . Het positieve saldo op dit product is grotendeels toe te 
schrijven aan extra middelen die de gemeente Woensdrecht heeft ontvangen van 
€ 417.000. Hiervan is een bedrag van  € 43.000 in 2021 uitgegeven. Het restant 
staat gereserveerd voor uitgaven aan opdrachten die gekoppeld zijn om de 
knelpunten in Jeugdzorglandschap op te lossen.                                        1.Is het 
bedrag van € 417,000 geoormerkt voor dit doel?

Lars van der 
Beek

Ja

11 VVD 36 Onderwijshuisvesting: Het overschot hierop is ongeveer € 70.000. Dit bedrag gaat 
over niet gerealiseerde kapitaallasten omdat de geplande investeringen voor de 
basisscholen de Boemerang en 't Paviljoen (voorheen de Meulenrakkers) niet in 
2021 zijn gerealiseerd.  vraag :  Waarom zijn deze investeringen niet doorgegaan 
en komen ze voor dit jaar wel voor uitvoering in aanmerking?

Lars van der 
Beek

Boemerang: Zie pagina 241: de levering van materialen laat langer op zich wachten dan gepland. Verwachtte uitvoering is begin 
2023.

Paviljoen: Zie pagina 233: Er is vertraging opgelopen in de uitvoering van dit project. Op dit moment moet er een keuze gemaakt 
worden voor een bepaalde variant. De implementatie hiervan zal naar huidige verwachting dit jaar (2022) starten.

12 VVD 45 De samenwerking met de gemeenten op de Brabantse Wal is niet goed verlopen 
in 2021, vanwege allerlei redenen. Vraag: wat zijn de aanknopingspunten om dit in 
2022 wel weer op te starten en daar wel een goede afloop van te verwachten?

Steven 
Adriaansen

In de raadsinformatienota van de drie Brabantse Walgemeenten d.d. 14 april 2022 (opinieraad bestuur 19/5 onder 9.A.31) is 
gerapporteerd over de evaluatie van het uitvoeringsprogramma. Tevens is een focus aangebracht in de onderwerpen die zich bij 
uitstek lenen voor samenwerking op de Brabantse Wal. Met de verstedelijkingsopgave in de zeven gemeenten in West-Brabant 
West worden daarnaast opgaven verkend op het gebied van ruimte, economie, mobiliteit en natuur en landschap. 

13 VVD 48 Wat veroorzaakt het verschil :  "Tenslotte is het grootste deel van het verschil te 
verklaren door uitstel van geplande investeringen in de tennisparken en 
sportparken  "  vraag 1) Waarom zijn deze investeringen uitgesteld. ?                                                                        
vraag 2) Heeft dit uitstel een nadelig effect op de prijzen voor aanschaffing van 
materialen?

Jeffrey van 
Agtmaal

Er is vertraging geweest i.v.m. de aanbesteding van de werkzaamheden. In april 2021 is door de raad het Meerjaren 
Onderhoudsplan (MJOP) vastgesteld, daarna is er een Programma van Eisen opgesteld en dan duurt een complete aanbesteding 
nog 3 maanden. Einde van het jaar 2021 was het niet wenselijk om de sportcomplexen nog op de schop te gooien vandaar het 
uitstel naar voorjaar 2022. Het uitstel heeft geen effect op de prijzen, de prijzen zijn destijds opgegeven en deze blijven vaststaan.
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14 VVD 69 Wat veroorzaakt het verschil : "Anderzijds zijn we geconfronteerd met een 
eenmalige tegenvaller als gevolg van een afrekening met de Belastingdienst van 
omzetbelasting over de jaren 2016 tot en met 2019 over vergoedingen van 
gescheiden inzameling van huishoudelijk afval. "      vraag 1) : Is deze heffing van 
een andere overheidsinstelling niet vooraf voorzien ? Het is toch regelgeving !

Daar staat tegenover dat de kosten van kwijtschelding van de afvalstoffenheffing 
hoger zijn dan geraamd.      vraag 2 :Waarom meer kwijtschelding? Er wordt toch 
ingezet op variabel belasten op afvalstoffenheffing ?

Jeffrey van 
Agtmaal

 1) 1.Nee, deze heffing is vooraf niet voorzien.
Alle gemeenten in Nederland zijn eind 2019 geheel onverwacht geconfronteerd met een brief van het Ministerie van Financiën. In 
de brief wordt medegedeeld dat: 
- gemeenten op grond van artikel 10.21 van de Wet milieubeheer gemeenten een wettelijke verplichting hebben ten aanzien van 
de inzameling van huishoudelijk afval. Tot zover niets nieuws onder de zon;
- dat het gescheiden inzamelen van afval niet (meer) als een specifieke overheidstaak wordt gezien, maar valt onder het 
ondernemerschap. Dit laatste is een nieuw feit.
De staatssecretaris van Financiën meldt dat dit standpunt ook geldt voor het verleden en een terugwerkende kracht heeft tot vijf 
jaar terug. 
Daarop zijn de gemeenten geconfronteerd met te corrigeren bijdragen aan het BTW-compensatiefonds én omzetbelasting, waarbij 
over de omzetbelasting belastingrente verschuldigd is.

2) De raad heeft in artikel 10 van de verordening op de heffing en invordering van afvalstoffenheffing bepaald hoe kwijtschelding in 
Woensdrecht wordt verleend.
Indien iemand in aanmerking komt voor kwijtschelding betreft dat de kosten van de vaste tarieven en maximaal 50 procent van de 
verschuldigde bedragen voor variabele tarieven.
Zo blijft er een financiële prikkel om afval te scheiden en wordt belasting (gedeeltelijk) kwijtgescholden bij personen die het niet 
kunnen betalen.

15 VVD 84 Controle- en accountantskosten. Er is een overschrijding op de controle- en 
accountantskosten. Deze is veroorzaakt door de meerkosten in de 
accountantscontrole als gevolg van additionele subsidie verantwoordings 
regelingen zoals Tozo, door extra kosten in de voorbereidingen op de 

�rechtmatigheidsverantwoording en door de (niet begrote) kosten voor de 
voorbereiding van de in 2022 geplande aanbesteding van de interne 
controlediensten. vraag :  Waarom is de extra geplande aanbesteding op 
controlediensten niet begroot?

Jeffrey van 
Agtmaal

Dit betreft de aanbesteding van de interne controlediensten, die uiteindelijk geleid hebben tot de gunning aan Deloitte Advisory per 
1 juli 2022. Verondersteld werd dat de aanbestedingen van de externe accountantsdiensten en die van de interne controlediensten 
na elkaar zouden worden uitgevoerd (d.w.z. van de externe accountantsdiensten in 2e halfjaar 2021 en van de interne 
controlediensten in 1e halfjaar 2022). Uiteindelijk zijn de voorbereidingen voor de aanbesteding van de interne controlediensten al 
eind 2021 gestart, waardoor extra uitgaven zijn gedaan.

16 VVD 105/106 "Ontwikkelingen toen, nu en straks."Al sinds lange tijd bestaat de ambitie om de 
Brabantse Wal meer op de kaart te zetten. In samenwerking met Bergen op Zoom 
en Steenbergen zijn al diverse acties ingezet om deze ambitie verder vorm te 
geven. In 2014 is er een strategisch marketingplan voor de Brabantse Wal 
geschreven en in 2019 is gezamenlijk een verkenning gedaan van een Destinatie 
Marketing Organisatie. Dit heeft geleid tot een advies, maar niet tot bestuurlijke 
besluitvorming. De huidige financiële situatie bij de 3 Brabantse Walgemeenten 
biedt op dit moment ook weinig tot geen mogelijkheden om in een gezamenlijk 
marketingbeleid te investeren. In 2022 zal er opnieuw bekeken worden wat de 
mogelijkheden zijn  vraag  : Welke ambities zijn er nu  bij de Brabantse Wal 
gemeenten om tot bestuurlijke besluitenvorming te komen tot uitwerking dan wel 
aanpassing van het eerder genoemde advies Destinatie Marketing Organisatie.

Rainier 
Schuurbiers

Het advies Destinatie Marketing Organisatie heeft vanwege het ontbreken van draagvlak bij de partijen geen opvolging gekregen. 
Wel is gezamenlijke branding en promotie van het gevarieerde aanbod op het gebied van recreatie en toerisme op Brabantse Wal 
nog steeds benoemd als punt van samenwerking. 

17 VVD 116 De opbrengsten uit de heffing van hondenbelasting moeten in evenwicht zijn met 
de kosten. In 2017 heeft de raad een motie aangenomen waarin het college wordt 
opgeroepen om de baten en lasten op het gebied van de hondenbelasting in de 
jaren 2018-2020 gefaseerd in  evenwicht te brengen. Het college voert deze motie 
uit. We monitoren de behoefte aan maatregelen en de kosten die daar bij horen;  
vraag :                                                                    Wat bedoelt u met ,We 
monitoren de behoefte aan maatregelen en de kosten die daar bij horen.

Jeffrey van 
Agtmaal

Daarmee is bedoeld dat we maatregelen treffen wanneer tarieven niet meer kostendekkend zijn. Dat is, zoals op pagina 124 
vermeld, in 2021 niet aan de orde geweest).
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18 VVD 211/div. De OZB tarieven voor 2021 zijn verhoogd met 10% (waarvan 1,58% inflatie).(blz 
119) Dit in verband met het behoud van het voorzieningenniveau in onze 
gemeente. 
€ 8222545 meer opbrengst dan primitief begroot
€ 4434064 meer uitgaven dan primitief begroot
€ 3788481 verschil meer opbrengsten
€  117681 primitief resultaat
€ 3906162 resultaat.
Afgerond is er ten opzichte van de primitieve begroting 
€ 361707 meer verkocht en 
€ 677344 meer aan overige goederen en diensten plus 
€ 3554403 opbrengsten rijk..
Aan de uitgavenkant is er een overschrijding van 
€ 470733 aan subsidies.
Onze Conclusie :Wanneer de incidentele opbrengsten uit de jaarrekening er niet 
zouden zijn geweest  zou er een tekort zijn. Immers van de € 8222545 is bijna de 
helft niet voorzien. Het overige resultaat van het rijk laten wij er buiten.
vraag : Vindt u niet dat er zonder deze extra uitgaven en incidentele kosten een 
hoog begrotingsrisico is genomen?

Jeffrey van 
Agtmaal

Dat 'incidenteel' gelijk is aan 'niet-voorzien' is niet correct. 'Structureel' zijn  kosten en baten die 3 jaar of meer achter elkaar 
terugkomen. Wanneer dat niet het geval is, zijn ze 'incidenteel'. Deze classificatie staat  los van de vraag of die incidentele 
kosten/baten wel of niet (te) voorzien zijn.

Het college is niet van mening dat de in de vraag genoemde cijfers laten zien dat hier een 'hoog begrotingsrisico' is genomen.

19 VVD 206 In 2021 is voor inhuur, extra inzet en vaststellingsovereenkomsten een bedrag van 
€ 201.000 vanuit de reserve aangewend. De hoogte van de reserve is 
gemaximeerd op € 350.000, zodat eind 2021 de reserve tot dat bedrag is 
aangevuld.
Vraag: Uit hoeveel dossiers bestaat de afname van het beschikbare budget?

Steven 
Adriaansen

Dit betreft 8 dossiers. Overigens wordt dit in de kwartaalrapportages ook steeds verantwoord. 

20 VVD 207 Reserve AED apparaten. "Met ingang van 2019 worden er geen toevoegingen 
meer aan de reserve gedaan en wordt de reserve geleidelijk afgebouwd.De 
kosten worden op termijn in de exploitatiebegroting opgenomem. Er staat dat dit is 
voor vervanging, kapotte en AED kasten en AED trainers en in geval van diefstal 
of vandalisme.Vraag: aangezien er veel bouwplannen zijn en er nieuwe wijken zijn 
/komen zou er ook een reserve moeten zijn voor nieuwe AED's voor deze nieuwe 
wijken.

Lars van der 
Beek

Indien er behoefte is aan nieuwe AED's omdat de daarvoor geldende zes-minutennorm niet gehaald wordt, zullen we met de 
EHBO in gesprek gaan over het AED-netwerk. Op dit moment is dit echter niet aan de orde, ook niet in het licht van (eventuele) 
nieuwe wijken.

21 VVD 184/185 Onder het kopje "grond,weg, waterbouwkundige werken "en onder "overige 
materiele vaste activa " heeft men het over VV Woensdrecht en WVV .Naar onze 
mening dient dit WVV'67 te zijn.

Jeffrey van 
Agtmaal

Dat is inderdaad de voetbalverenging (VV) in Woensdrecht die bedoeld wordt. 

22 ABZ In het gehele document kunnen we lezen dat Corona over zijn hoogtepunt heen is 
en alleen invloed had op 2021. Dit zal natuurlijk niet volledig het geval zijn. 
Daarentegen hevelen we ruim 900.000,-- over naar 2022 van het restant 
Coronabudget. Waarom wordt er zoveel geld overgeveld naar 2022, terwijl de 
verwachting is dat de Corona pandemie in 2022 een stuk minder invloed zal gaan 
hebben op onze samenleving?

Jeffrey van 
Agtmaal

Dit is geld dat we van het rijk ontvangen hebben in het kader van de coronacrisis. Juist omdat de kans bestaat dat deze crisis 
inderdaad nog niet voorbij is, en we aanvullende kosten zullen moeten maken, ligt het volgens het college voor de hand om de 
middelen die we daarvoor krijgen, hier ook in 2022 voor te reserveren.

23 ABZ 6 Welke budgetten zullen in 2022 onder druk komen te staan als gevolg van de 
oorlog in Oekraine ?

Lars van der 
Beek

Het Rijk heeft toegezegd de gemeentelijke kosten voor de opvang en ondersteuning van de vluchtelingen uit Oekraïne te 
vergoeden. De vergoeding gebeurt op basis van een specifieke uitkering. Met andere woorden; de budgetten die te maken hebben 
met vluchtelingenopvang zullen niet onder druk komen staan. 

Maar door de oorlog stijgen de prijzen van allerlei producten (naast gas, olie en benzine ook van verschillende voedingsmiddelen). 
Dit zorgt ervoor dat de koopkracht voor veel huishoudens daalt. Dit kan leiden dat meer druk op de budgetten die te maken hebben 
met werk en inkomen (bv. bijzonder bijstand en schuldhulpverlening).
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24 ABZ 9 Kunt u de stand van zaken aangeven van de realisatie van de 4 zonneparken en 
de 2 windmolens. Wanneer verwacht u de inkomsten van leges te kunnen 
opnemen in onze begroting en welk bedrag aan legesinkomsten schat u hierbij in?

Dezelfde vragen hebben wij voor de bouw van de nieuwe hangar van Fokker 
Techniek. Kunt u deze vragen ook voor dit bouwplan beantwoorden ?

Thierry de 
Heer

De vergunningen voor de 4 zonneparken zijn al in 2020 verleend. De legesinkomsten van deze 4 zonneparken zijn reeds verwerkt 
in de begroting van 2020 (€ 532.000) en bij de vergunning voldaan. De eventuele gelden t.b.v. de maatschappelijke meerwaarde 
zijn gekoppeld aan het vermogen en de opwek van de parken. De realisatie van parken (afronding en eerste teruglevering) staat 
vooralsnog voor 3 van de 4 gepland voor medio 2023. Wij houden hierbij nog geen rekening met extra vertraging ivm grondstof- of 
personeelstekorten.  Het is verder nog onduidelijk wat de exacte inkomsten voor de parken gaan zijn die ten bate komen van de 
omgeving en initiatieven die maatschappelijke meerwaarde creëren. Bij het afronden van een succesvolle aanbesteding van de 
parken en de aanvang van de werkzaamheden, zou dat het moment zijn om deze bedragen exacter te benaderen (eind 2022)   

Voor de twee windmolens zijn wij niet het bevoegd gezag en handelen wij niet de vergunning af. Derhalve worden hier geen 
legesinkomsten voor ontvangen. Momenteel ligt de vergunning met betrekking tot de 2 windmolens voor bij de Raad van State. 
Eventuele inkomsten uit leges worden bij afronding van de procedure verrekend op basis van de samenwerkingsovereenkomst en 
onderliggende anterieure overeenkomst . 

Voor de hangar is de omgevingsvergunning in mei van dit jaar aangevraagd en in behandeling genomen bij het cluster 
vergunningen. De verwachting is dat de legesinkomsten die hiermee gepaard gaan dit jaar binnen komen. E.e.a. past binnen de 
inkomsten leges die voor 2022 in de begroting zijn opgenomen. Omvang leges op basis van de bouwkosten betreft circa € 
80.0000.

25 ABZ 10 Wanneer kunnen wij de nieuwe economische visie tegemoet zien ? Thierry de 
Heer

Voor de herijking van de economische visie wordt momenteel een startnotitie voorbereid.
Verwachting is dat de herijkte visie in het eerste kwartaal van 2023 kan worden aangeboden aan de raad.

26 ABZ 13 In de eerste kwartaalrapportage van 2022 is een extra bedrag van 581.000,-- 
opgenomen in de prognose van 2022 voor hogere lasten WMO voorzieningen 
(programma 1). In deze jaarstukken voor 2021 zien we een overschot op WMO 
van 588.000,--. Is het dan terecht dat er een extra bedrag voor 2022 is 
opgenomen in de eerste kwartaalrapportage nu deze cijfers voor 2021 bekend 
zijn. Kunt u dit toelichten?

Lars van der 
Beek

Uit de jaarstukken 2021 blijkt dat op de Wmo € 257.000 minder is uitgegeven dan begroot (€ 588.000 is Sociaal Domein breed). 
Uit de toelichting op de jaarstukken 2021 (pagina 27-28) blijkt dat de kosten 2021 aan maatwerkindicaties Wmo redelijk in lijn 
liggen met hetgeen per saldo is begroot. Het overgrote deel van de meevallers is te danken aan lagere uitgaven op Opvang en 
Beschermd wonen, project dorpsgericht werken, mantelzorgcompliment en op PGB begeleiding.

Op basis van de huidige gegevens is de verwachting dat in 2022 door een toename van cliënten fors meer uitgegeven zal worden 
dan begroot aan maatwerkindicaties Wmo. Deze extra uitgaven zullen naar verwachting maar voor een klein deel gecompenseerd 
worden door meevallers op PGB begeleiding en Opvang en Beschermd wonen. 

27 ABZ 14 De onderhoudsbudgetten van speelvoorzieningen, wegen, straten pleinen en 
openbaar groen zijn niet volledig gebruikt. Zijn de kwaliteitseisen wel gehaald of 
zijn deze met de huidige mankracht en materieel niet te realiseren? Hoe zit het 
met veiligheid van onze speelvoorzieningen als er minder onderhoud is gepleegd?

Jeffrey van 
Agtmaal

Alle speelvoorzieningen worden jaarlijks gekeurd en voldoen aan de wettelijke normen. Het wegen onderhoud wordt om de drie 
jaar onafhankelijk getoetst op de kwaliteit, eind dit jaar wordt er weer extern gecontroleerd. Resultaten moeten we dus nog 
afwachten. Het openbaar groen wordt door de toezichthouder groen getoetst d.m.v. maandelijks schouwen, de kwaliteit voldoet 
aan de eisen die door de raad zijn vastgesteld.

28 ABZ 41 Hoe ver zijn we met de huisvesting van statushouders en is dit ook een financieel 
risico?

Lars van der 
Beek

De taakstelling statushouders voor de eerste helft van 2022 was (inclusief een eerder opgelopen achterstand) 26. Wij hebben voor 
18 statushouders huisvesting gevonden. Helaas komen er vanwege de situatie op de woningmarkt weinig sociale huurwoningen 
vrij, waardoor het huisvesten van 8 personen nog niet is niet lukt. Vanwege het hoge aantal asielaanvragen in Nederland is onze 
taakstelling voor aankomend half jaar (tweede helft van 2022) met 17  wederom hoog. Wij zetten er ons - samen met de 
woningcorporaties - voor in om de taakstelling te halen. De mogelijkheid bestaat dat er ingezet moet worden op alternatieve 
huisvestingsvormen, zoals een tussenvoorziening. Hier zijn mogelijk financiële consequenties aan verbonden. 

Voor wat betreft het risico van een toename van het aantal statushouders: dit risico is in paragraaf 3 Weerstandsvermogen en 
risicobeheersing al meegenomen in onderdeel B. Wet Werk en Bijstand, beroep op bijstand en minimabeleid. Als er meer 
statushouders moeten worden gehuisvest dan gebruikelijk, is dit een risico voor het product Werk & Inkomen. De reden hiervan is 
dat de meeste statushouders een beroep doen op de bijstand en het minimabeleid.

29 ABZ 42 Wat is de stand van zaken m.b.t. de woningbouwontwikkeling op het METO 
terrein? Is er al een grondexploitatie gemaakt en zo ja hoe ziet het saldo van deze 
grondexploitatie er uit?

Rainier 
Schuurbiers

Er wordt momenteel een stedenbouwkundige opzet gemaakt, deze zal als basis dienen voor de nog op te stellen grondexploitatie.
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31 ABZ 57 Op deze pagina zien we niets terug over de realisatie van HUB's en Gedeelde 
Mobiliteit. Kunt u de stand van zaken toelichten en is al bekend wat de realisatie 
van deze voorzieningen gaat kosten?

Thierry de 
Heer

In 2021 zijn er geen uitgaven geweest omtrent een hub locatie of gedeelde mobiliteit. 
De provincie heeft enkele mobiliteitshubs gesubsidieerd in de regio, echter niet in Woensdrecht. 

De plannen in 2022 gericht op gedeelde mobiliteit: 
 -Deelfietsen op 2 locaties
 -Pilot starten met deelauto
 -Nabogo is begin 2022 van start gegaan (app waarmee je samen kan reizen) 

De locaties voor hubs zijn in beeld, de uitvoering moet nog plaatsvinden. De kosten hiervoor zijn nog niet bekend.

32 CDA 13 Het gerealiseerd exploitatieresultaat 2021 is 3,9 Miljoen Euro. De oorzaken en 
redenen die ten grondslag liggen aan dit fors hoger positieve saldo zijn in de 
jaarstukken verduidelijkt. We moeten echter wel concluderen dat dit meer 5x zo 
hoog is dan in de Perspectievennota werd begroot. Het feit dat de 
perspectievennota inzicht geeft in de financiele toekomst van Woensdrecht wordt 
met dit verschil  in vraag gesteld. Waar we nu te maken hebben met een positief 
resultaat, kan het volgende resultaat ook 5x zo laag zijn. Welke maatregelen 
neemt het college om dit te voorkomen en nog nauwkeuriger de begroting / 
perspectievennota te maken, zodat wij als raad nog beter onze controlerende taak 
kunnen uitvoeren?

Jeffrey van 
Agtmaal

Juist omdat een perspectievennota (die een half jaar vóór het betreffende boekjaar opgesteld wordt) per definitie niet actueel kan 
blijven informeren we de raad met kwartaalrapportages om de actuele stand van zaken zichtbaar te maken. We zagen gedurende 
2021 het te verwachten rekeningresultaat steeds groter worden en hebben dat steeds op basis van actuele inzichten gedeeld met 
de raad. Gemeentefinanciën kennen de laatste jaren een steeds grilliger verloop. Daarin is woensdrecht niet uniek. Reden voor de 
VNG en het rijk om met elkaar om de tafel te gaan om de normeringsystematiek (Trap-op/Trap-af) onder de loep te gaan nemen. 
Het probleem is niet dat het college geen inzicht in de actuele situatie heeft, maar dat door landelijke/internationale ontwikkelingen 
de (financiële) toekomst steeds moeilijker te voorspellen wordt. We moeten werken met de actuele informatie die we ontvangen 
vanuit o.a. het Rijk. Het college laat via de kwartaalrapportages transparant zien hoe de situatie zich gedurende het jaar ontwikkelt 
en over welke kennis zij beschikt op dat moment. Het is aan de raad om te bepalen hoe zij op die informatie wenst te reageren.

33 CDA 16 Met betrekking tot Jeugdwet en WMO is er een financiele onzekerheid van EUR 
784.000,- ten aanzien van prestatielevering. Ondanks dat deze onzekerheid lager 
is dan de door de accountant gestelde goedkeuringstolerantie, vraagt CDA 
Woensdrecht zich af welke maatregelen het college heeft genomen en in 2022 
neemt om de prestatiemeting te verbeteren. (wordt mogelijk ook behandeld in 
Opinieraad Samenleving)

Lars van der 
Beek

Het aantonen van de prestatieleveringen in zowel Wmo-zorg als jeugdzorg is reeds vanaf 2016 een landelijk probleem. In 
regionaal West-Brabant west verband wordt al langere tijd overlegd tussen de 9 gemeenten om tot een sluitende controleaanpak 
te komen, waardoor de controleverklaringen van de zorgaanbieders niet meer nodig zijn om de prestatielevering en daarmee de 
rechtmatigheid van onze betalingen aan te tonen. Verbetermaatregelen, zoals mogelijke wijzigingen in onze processen worden 
besproken met en getoetst door onze accountant aan de mate waarin ze bijdragen aan de rechtmatigheid. Ook is en wordt m.b.t. 
de jeugdzorg per type arrangement bepaald op welke wijze de prestatielevering aangetoond kan worden.
Al deze maatregelen en verbeterstappen hebben ertoe geleid dat de onzekerheidsmarge voor jeugd van € 1,1 miljoen in 2020 
verlaagd is naar € 784.000 in 2021. Verdere stappen worden gezet, waarbij niet verwacht kan worden, dat dit ‘probleem’ in 2022 
opgelost zal zijn.

34 CDA 19 College heeft zich in 2021 extra ingezet om de bekendheid van regelingen voor 
minima te versterken. Tot welk resultaat heeft dit geleid? Op welke manier wordt 
dit in 2022 voortgezet?

Lars van der 
Beek

Het gebruik van de meeste minimaregelingen is licht toegenomen ten opzichte van 2020. Hieronder staat de toename van het 
aantal aanvragen per regeling weergegeven:

Bijzondere bijstand: 0 (wel zijn de uitgaven met €47.762 gestegen).
Inkomenstoeslag: 6
Collectieve zorgverzekering: 20
St. Leergeld: 2
Jeugdfondssport: 0
Sociaal culturele bijdrage: 1
Studietoeslag: 4

De inzet op de bekendmaking van minimaregelingen wordt in 2022 gecontinueerd.

35 CDA 36 Zijn er projecten (en welke) binnen het sociaal domein die wel waren gepland 
maar niet in 2021 zijn uitgevoerd? Worden deze doorgeschoven naar 2022 of later 
en in de desbetreffende begroting opgenomen? 

Lars van der 
Beek

Op 10 februari 2022 heeft de raad besloten over overheveling van budgetten van 2021 naar 2022. Deze overheveling betrof de 
producten Sociale Veerkracht (inzet, mogelijk extra, sociale activiteiten en innovatie), Zorg voor Jeugd (a. samenwerking 
huisartsen en b. aanpak knelpunten in de jeugdzorg) en Gezondheid (uitbreiding AED netwerk).
Dit zijn geen speciaal ingerichte projecten, maar betreft onderhoud van regulier werk.

36 CDA 37 Kan het college ons informeren over de beschikbaarheid van de BBV-indicatoren 
2021?

Jeffrey van 
Agtmaal

Bij het opstellen van de jaarstukken waren de gegevens nog niet beschikbaar. De actuele (soms inmiddels wel bijgewerkte) 
gegevens zijn in te zien op:
https://www.waarstaatjegemeente.nl/dashboard/dashboard/besluit-begroting-en-verantwoording
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37 CDA 37 Het aantal WMO clienten met een maatwerkarrangement in Woensdrecht was in 
2019 en 2020 fors hoger in vergelijking tot andere gemeenten. Welke verklaring 
kan het college hiervoor geven? Hoe heeft zich dit in 2021 ontwikkeld? 

Lars van der 
Beek

In vergelijking met andere gemeenten, maken in onze gemeente inderdaad meer inwoners gebruik van een Wmo-
maatwerkvoorziening. Echter is dit verschil een stuk kleiner wanneer gekeken wordt naar het landelijk gemiddelde.
Dat in onze gemeente meer Wmo-maatwerkvoorzieningen worden verstrekt, is te verklaren door de mate van vergrijzing binnen 
onze gemeente.
Ruim 24% van onze inwoners is 65 jaar of ouder, terwijl het landelijk percentage 65-plussers ‘slechts’ 19% van de totale bevolking 
betreft.
Het is dus logisch dat onze gemeente meer Wmo-maatwerkvoorzieningen verstrekt, aangezien de Wmo-doelgroep in onze 
gemeente groter is dan gemiddeld.
In 2021 is de mate van vergrijzing binnen onze gemeente nagenoeg hetzelfde, en blijft dus groter dan gemiddeld. Dit is tevens 
terug te zien in het aantal Wmo-maatwerkvoorzieningen in 2021.

38 CDA 62 In het kader van duurzaamheid wordt in de lokale BBV-indicatoren het aantal 
opgesteld vermogen in kW bij particulieren gemeten. 
- Hoe staat het college ertegen over om dit ook te meten voor niet-particulieren?
- Vanwege de sterke toename van het aantal zonnepanelen en de kans op "uitval" 
vanwege mogelijk verouderde bekabeling/grid op het net zou deze "uitval" een 
mogelijk toekomstige indicator kunnen zijn. Hoe staat het college hiertegenover? 
Welke andere parameters ziet het college om duurzaamheid op te nemen in 
indicatoren?
-Welke verplichte BBV-indicatoren zijn er op gebied van duurzaamheid?

Thierry de 
Heer

Dit betreft een niet verplichte indicator, die een indicatie geeft van de voortgang inzake de energietransitie bij onze inwoners. Ook is 
dit een goede indicator om te gebruiken in de warmte transitie (aardgas energie behoefte). Het betreft hier enkel de 
kleinverbruikers aansluitingen (veelal vergunningsvrij) die terug leveren aan het net . Hier wordt in principe geen onderscheid 
gemaakt tussen particulieren en niet particulieren. Het betreft enkel een focus op klein verbruik aansluitingen, die voornamelijk bij 
huishoudens (particulieren ) wordt aangetroffen. De verplichte indicator % hernieuwbare energie geeft reeds een totaal overzicht 
van het aandeel hernieuwbare energie binnen onze gemeente ( groot- +kleinverbruikers).
Het heeft weinig meerwaarde om de zakelijke aansluitingen te vermelden. 

Eventueel zou het toevoegen van de indicator: aantal of aandeel aardgas vrije woningen een interessante toevoeging zijn. De 
verplichte indicator momenteel voor duurzaamheid betreft enkel het % hernieuwbare energie (Programma 4, pagina 72).

39 CDA 14 / 197 - Wat waren in 2021 de totale kosten voor het opruimen van drugsafval?
- Wordt dit volledig gedekt door een compensatie vanuit de provincie (EUR 
9.051)?
- Is bekend of particulieren of bedrijven (financieel) verantwoordelijk zijn gesteld 
voor het opruimen van drugsafval, ondanks dat zij niet verantwoordelijk waren 
voor deze afval (bijv. door dumping op prive-terreinen).

Thierry de 
Heer

De totale kosten voor het opruimen van drugsafval in 2021 waren € 21.903,96. 

Op basis van de Subsidieregeling van de provincie is voor gemeenten de maximale subsidiehoogte 50% van de subsidiabele 
kosten met een maximum van € 24.999,- inclusief btw. 

Er zijn afspraken gemaakt over de verdeling van de kosten voor het opruimen van drugsafval naar mate de werkzaamheden op 
gemeentelijk grondgebied dan wel privéterrein hebben plaatsgevonden. 

40 CDA 197 Op welke manier zal de subsidie SPUK Sport na 2020 worden voortgezet? Welke 
financiele consequenties heeft dit voor Woensdrecht?

Rainier 
Schuurbiers

De Regeling specifieke uitkering stimulering sport (SPUK Sport) loopt tot en met 2023. Tot en met 2023 kan de gemeente jaarlijks 
bij het Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport (VWS) subsidie aanvragen. Hoe en op welke wijze de regeling na 2023 
wordt voortgezet is nog niet bekend. Volgens de informatie van de website van het Ministerie is er over de voortzetting van de 
regeling nog geen definitief besluit genomen. De middelen zullen op een nog nader te bepalen manier bij de gemeenten terecht 
komen. Zodra er meer over bekend is, worden de gemeenten geïnformeerd. Het is dus op dit moment nog niet aan te geven welke 
financiële consequenties dit voor Woensdrecht heeft.,
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